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STRUČNÉ ODÔVODNENIE 

Pásmo ultra krátkych vĺn (UHF), ktoré v súčasnosti využíva digitálna terestriálna televízia 

(DVB-T) a bezdrôtové mikrofóny na tvorbu zvukového programového obsahu a záznamov z 

osobitných podujatí (PMSE), zahŕňa pásmo 470 – 790 MHz. 

Dopyt po službách bezdrôtového širokopásmového pripojenia v súčasnosti neustále rastie: 

prenos mobilných údajov predstavuje čoraz väčší tlak na existujúcu kapacitu sietí. V dôsledku 

toho rastie dopyt po dodatočnom frekvenčnom spektre. 

Komisia chce týmto návrhom vyriešiť uvedené problémy, a to návrhom vyváženého 

dlhodobého prístupu k využívaniu tohto pásma: 

- Pre 700 MHz pásmo (694 – 790 MHz) Komisia navrhuje spoločný harmonogram jeho 

sprístupnenia na skutočné využívanie bezdrôtového širokopásmového pripojenia za 

harmonizovaných technických podmienok a koordinačné opatrenia na podporu tohto 

prechodu. Vo všetkých členských štátoch by sa malo 700 MHz pásmo prideliť na 

bezdrôtové širokopásmové pripojenie najneskôr do 30. júna 2020. 

- V rámci pásma do 700 MHz (470 – 694 MHz) Komisia vytýčila dlhodobú prioritu pre 

distribúciu audiovizuálnych mediálnych služieb pre širokú verejnosť, ako aj pružný 

prístup pri využívaní tohto spektra s cieľom zohľadniť rôzne úrovne využívania digitálnej 

terestriálnej televízie (DVB-T) v členských štátoch. To znamená, že toto pásmo zostane 

dostupné prioritne pre audiovizuálne služby, ale Komisia zavádza „možnosť flexibility“ a 

prístup do týchto pásiem ponúka za určitých podmienok aj iným službám. 

Spravodajca síce víta záväzok Komisie zohľadniť osobitné potreby distribúcie 

audiovizuálnych médií, ale rád by v tomto stanovisku poukázal na určité problémy týkajúce 

sa troch hlavných otázok: 

- Lehota na prerozdelenie 700 MHz pásma. 

Presun služieb DVB-T zo 700 MHz pásma predstavuje veľkú výzvu, a to najmä v štátoch, 

kde DVB-T predstavuje hlavnú platformu na príjem televízneho vysielania. 

Situácia na úrovni EÚ sa rôzni: Francúzsko a Nemecko už formou aukcie sprístupnili 

700 MHz pásmo pre mobilné služby a Švédsko a Fínsko navrhli plány na prerozdelenie 

700 MHz pásma v najbližších rokoch. Väčšina členských štátov však má licenčné 

spektrum v 700 MHz pásme vyhradené na vysielanie aj po roku 2020.  

Stanovením pevnej lehoty na presun DVB-T zo 700 MHz pásma do 30. júna 2020 

Komisia zobrala niektorým členským štátom dodatočný čas, ktorý potrebujú. 

V tejto súvislosti spravodajca navrhuje, aby sa táto lehota predĺžila do 31. decembra 2022 

(článok 1) s cieľom poskytnúť všetkým členským štátom čas na zabezpečenie dostupnosti 

700 MHz pásma na využívanie mobilnými službami. Tento návrh je v súlade s návrhom 

uvedeným v Lamyho správe (2020 ± dva roky). 

- Zavedenie „možnosti flexibility“, aby sa mohli v pásme do 700 MHz začať využívať 

alternatívne technológie, t. j. terestriálne služby bezdrôtovej širokopásmovej elektronickej 
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komunikácie obmedzené len na režim zostupného prepojenia. 

Podľa návrhu uvedeného v Lamyho správe, ako aj odporúčania Skupiny pre politiku 

rádiového frekvenčného spektra z jej stanoviska z roku 2015, by sa mala dlhodobá istota 

dostupnosti spektra do 700 MHz (470 – 694 MHz) pre vysielanie (DVB-T) zaručiť aspoň 

do roku 2030. 

Spravodajca sa v tejto súvislosti domnieva, že možnosť „flexibility“ nie je v tejto chvíli 

potrebná, a navrhuje, aby sa táto možnosť (článok 4) z návrhu vypustila a aby sa pásmo 

do 700 MHz naďalej využívalo na digitálne vysielanie aspoň do konca roka 2030 (článok 

6a nový) s plánovanou revíziou v roku 2025. 

Spravodajca sa domnieva, že takáto možnosť by si najprv vyžadovala podrobné štúdium a 

testovanie a z dlhodobého hľadiska by sa o nej malo uvažovať len v prípade, že sa zistí, že 

je zlučiteľná s vysielaním v dotknutých členských štátoch, ako aj že sa jasne zakladá na 

dopyte na trhu. 

Spravodajcove návrhy sú v tejto súvislosti v súlade so závermi Lamyho správy týkajúcimi 

sa lehôt v rokoch 2020, 2025 a 2030. 

- Spravodajca by sa tiež rád venoval otázke nákladov za prechod a rušeniu. 

Uvoľnenie 700 MHz pásma presunom vysielacích služieb si z dôvodu zmeny frekvencií 

vyžaduje technické zmeny siete DVB-T. Spotrebitelia si musia vymeniť vybavenie v 

domácnosti a vysielacie spoločnosti budú musieť zmeniť svoju infraštruktúru. To 

znamená ďalšie náklady. 

Predchádzajúce skúseností z uvoľnenia 800 MHz pásma navyše ukázali, že môže 

dochádzať k rušeniu vysielacích služieb v susedných pásmach. Je zásadné dôležité zaistiť 

zabezpečenie a ochranu DBV-T pred škodlivým rušením. 

Spravodajca v tejto súvislosti navrhuje, že členské štáty by mali zabezpečiť včasnú 

dostupnosť dostatočného množstva finančných prostriedkov na pokrytie nákladov na 

prechod a nákladov spojených s opatreniami na obmedzenie rušenia vysielacích služieb, 

ako aj osobitné záruky/mechanizmy na zabránenie škodlivému rušeniu vysielacích služieb 

a služieb PMSE v pásme do 694 MHz z dôvodu využívania mobilných služieb v 700 MHz 

pásme (článok 5). 

POZMEŇUJÚCE NÁVRHY 

Výbor pre kultúru a vzdelávanie vyzýva Výbor pre priemysel, výskum a energetiku, aby ako 

gestorský výbor vzal do úvahy tieto pozmeňujúce návrhy: 

Pozmeňujúci návrh   1 

Návrh rozhodnutia 

Odôvodnenie 1 
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Text predložený Komisiou Pozmeňujúci návrh 

1. V rámci viacročného programu 

politiky rádiového frekvenčného spektra 

(RSPP) zriadeného rozhodnutím 

243/2012/EÚ20 stanovili Európsky 

parlament a Rada ciele identifikovať v Únii 

do roku 2015 aspoň 1 200 MHz 

frekvenčného spektra vhodného na služby 

bezdrôtovej širokopásmovej elektronickej 

komunikácie, podporiť ďalší rozvoj 

inovatívnych audiovizuálnych mediálnych 

služieb zabezpečením dostatočného 

frekvenčného spektra pre satelitné a 

terestriálne poskytovanie takýchto služieb, 

ak je táto potreba jasne zdôvodnená, a 

zabezpečiť dostatočné spektrum na tvorbu 

programového obsahu a osobitných 

podujatí (Programme-Making and Special 

Events, PMSE). 

1. V rámci viacročného programu 

politiky rádiového frekvenčného spektra 

(RSPP) zriadeného rozhodnutím 

243/2012/EÚ20 stanovili Európsky 

parlament a Rada ciele identifikovať v Únii 

do roku 2015 aspoň 1 200 MHz 

frekvenčného spektra vhodného na služby 

bezdrôtovej širokopásmovej elektronickej 

komunikácie, podporiť ďalší rozvoj 

inovatívnych vysielacích služieb 

zabezpečením dostatočného frekvenčného 

spektra pre satelitné a terestriálne 

poskytovanie takýchto služieb, ak je táto 

potreba jasne zdôvodnená, a zabezpečiť 

dostatočné spektrum na tvorbu 

programového obsahu a osobitných 

podujatí (Programme-Making and Special 

Events, PMSE). 

_________________ _________________ 

20Rozhodnutie Európskeho parlamentu a 

Rady č. 243/2012/EÚ zo 14. marca 2012, 

ktorým sa zriaďuje viacročný program 

politiky rádiového frekvenčného spektra 

(Ú. v. EÚ L 81, 21.3.2012, s. 7). 

20Rozhodnutie Európskeho parlamentu a 

Rady č. 243/2012/EÚ zo 14. marca 2012, 

ktorým sa zriaďuje viacročný program 

politiky rádiového frekvenčného spektra 

(Ú. v. EÚ L 81, 21.3.2012, s. 7). 

 

Pozmeňujúci návrh   2 

Návrh rozhodnutia 

Odôvodnenie 2 

 

Text predložený Komisiou Pozmeňujúci návrh 

(2) Komisia vo svojej stratégii pre 

jednotný digitálny trh (DSM)21 vyzdvihuje 

význam frekvenčného pásma 694 – 790 

MHz („700 MHz pásmo“) na zabezpečenie 

poskytovania širokopásmových služieb vo 

vidieckych oblastiach a zdôrazňuje potrebu 

koordinovaného uvoľňovania tohto 

frekvenčného pásma, pričom sa musia 

zohľadniť konkrétne potreby distribúcie 

audiovizuálnych mediálnych služieb. 

(2) Komisia vo svojej stratégii pre 

jednotný digitálny trh (DSM)21 vyzdvihuje 

význam frekvenčného pásma 694 – 790 

MHz („700 MHz pásmo“) na zabezpečenie 

poskytovania širokopásmových služieb vo 

vidieckych oblastiach a zdôrazňuje potrebu 

koordinovaného uvoľňovania tohto 

frekvenčného pásma, pričom sa musia 

zohľadniť konkrétne potreby distribúcie 

vysielacích služieb. 

_________________ _________________ 
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21Pozri 

http://ec.europa.eu/priorities/digital-single-

market/index_en.htm. 

21Pozri 

http://ec.europa.eu/priorities/digital-single-

market/index_en.htm. 

 

Pozmeňujúci návrh   3 

Návrh rozhodnutia 

Odôvodnenie 3 

 

Text predložený Komisiou Pozmeňujúci návrh 

(3) Spektrum vo frekvenčnom pásme 

470 – 790 MHz je cenným prínosom pre 

nákladovo efektívne zavádzanie 

bezdrôtových sietí s univerzálnym 

pokrytím vo vnútri budov ako aj v ich 

exteriéri. Toto spektrum sa v súčasnosti v 

Únii využíva na digitálne terestriálne 

vysielanie (DVB-T) a pre bezdrôtové 

zvukové zariadenia PMSE. Podporuje sa 

ním rozvoj médií, tvorivých a kultúrnych 

odvetví, ktoré od tohto frekvenčného 

spektra vo veľkej miere závisia, pokiaľ ide 

o bezdrôtové poskytovanie obsahu širokej 

verejnosti. 

(3) Spektrum je verejným statkom. Vo 

frekvenčnom pásme 470 – 790 MHz je 

cenným prínosom a verejným statkom, a 

nie len pre nákladovo efektívne zavádzanie 

bezdrôtových sietí s univerzálnym 

pokrytím vo vnútri budov ako aj v ich 

exteriéri. Toto spektrum sa v súčasnosti v 

Únii využíva na digitálne terestriálne 

vysielanie (DVB-T) a pre bezdrôtové 

zvukové zariadenia PMSE. Predstavuje 

teda predpoklad prístupu a šírenia 

kultúrnych statkov, najmä rozhlasu. 

Podporuje sa ním rozvoj médií, tvorivých a 

kultúrnych odvetví, ktoré od tohto 

frekvenčného spektra vo veľkej miere 

závisia, pokiaľ ide o bezdrôtové 

poskytovanie obsahu širokej verejnosti. 

 

Pozmeňujúci návrh   4 

Návrh rozhodnutia 

Odôvodnenie 4 

 

Text predložený Komisiou Pozmeňujúci návrh 

(4) Rádiokomunikačné predpisy 

Medzinárodnej telekomunikačnej únie 

prijaté na Svetovej rádiokomunikačnej 

konferencii pridelili regiónu 1, do ktorého 

patrí aj Únia, frekvenčné pásmo 700 MHz 

na vysielacie i mobilné služby (okrem 

leteckých pohyblivých služieb) na 

spoločnom primárnom základe a 

frekvenčné pásmo 470-694 MHz („pásmo 

do 700 MHz“) výhradne na vysielanie, na 

primárnom základe, a na využívanie pre 

(4) Rádiokomunikačné predpisy 

Medzinárodnej telekomunikačnej únie 

prijaté na Svetovej rádiokomunikačnej 

konferencii v roku 2015 pridelili regiónu 1, 

do ktorého patrí aj Únia, frekvenčné pásmo 

700 MHz na vysielacie i mobilné služby 

(okrem leteckých pohyblivých služieb) na 

spoločnom primárnom základe a 

frekvenčné pásmo 470-694 MHz („pásmo 

do 700 MHz“) výhradne na vysielanie, na 

primárnom základe, a na využívanie pre 
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bezdrôtové zvukové zariadenia PMSE na 

sekundárnom základe. 

bezdrôtové zvukové zariadenia PMSE na 

sekundárnom základe. 

 

 

Pozmeňujúci návrh   5 

Návrh rozhodnutia 

Odôvodnenie 6 

 

Text predložený Komisiou Pozmeňujúci návrh 

(6) Zdieľanie frekvenčného spektra v 

spoločnom frekvenčnom pásme medzi 

obojsmerným bezdrôtovým 

širokopásmovým prístupom (vzostupné a 

zostupné prepojenie) na jednej strane a 

jednosmerným televíznym vysielaním 

alebo využívaním pre bezdrôtové zvukové 

zariadenia PMSE na druhej strane je z 

technického hľadiska problematické. To 

znamená, že pridelením frekvenčného 

pásma 700 MHz na obojsmerné terestriálne 

služby bezdrôtovej širokopásmovej 

elektronickej komunikácie by užívatelia 

DVB-T a bezdrôtových zvukových 

zariadení PMSE prišli o časť svojich 

zdrojov spektra. Odvetvia DVB-T a PMSE 

preto potrebujú dlhodobú regulačnú 

predvídateľnosť týkajúcu sa dostupnosti 

dostatočného frekvenčného spektra, aby 

mohli zabezpečiť udržateľné poskytovanie 

a rozvoj svojich služieb, najmä 

bezplatného (free-to-view) televízneho 

vysielania. Je možné, že na zabezpečenie 

dodatočného zdroja frekvenčného spektra 

pre bezdrôtové zvukové zariadenia PMSE 

mimo frekvenčného pásma 470 – 790 MHz 

budú potrebné opatrenia na úrovni 

členských štátov i Únie. 

(6) Zdieľanie frekvenčného spektra v 

spoločnom frekvenčnom pásme medzi 

obojsmerným bezdrôtovým 

širokopásmovým prístupom (vzostupné a 

zostupné prepojenie) na jednej strane a 

jednosmerným televíznym vysielaním 

alebo využívaním pre bezdrôtové zvukové 

zariadenia PMSE na druhej strane je z 

technického hľadiska problematické. To 

znamená, že pridelením frekvenčného 

pásma 700 MHz na obojsmerné terestriálne 

služby bezdrôtovej širokopásmovej 

elektronickej komunikácie by užívatelia 

DVB-T a bezdrôtových zvukových 

zariadení PMSE prišli o časť svojich 

zdrojov spektra. Odvetvia DVB-T a PMSE 

preto potrebujú dlhodobú regulačnú 

predvídateľnosť týkajúcu sa dostupnosti 

dostatočného frekvenčného spektra, aby 

mohli zabezpečiť udržateľné poskytovanie 

a rozvoj svojich služieb, najmä 

bezplatného (free-to-view) televízneho 

vysielania a zaručiť, že ciele 

audiovizuálnej politiky na vnútroštátnej a 

európskej úrovni, ako sú sociálna 

súdržnosť, mediálny pluralizmus a 

kultúrna diverzita, budú splnené. Je 

možné, že na zabezpečenie dodatočného 

zdroja frekvenčného spektra pre 

bezdrôtové zvukové zariadenia PMSE 

mimo frekvenčného pásma 470 – 790 MHz 

budú potrebné opatrenia na úrovni 

členských štátov i Únie. 
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Pozmeňujúci návrh  6 

Návrh rozhodnutia 

Odôvodnenie 7 

 

Text predložený Komisiou Pozmeňujúci návrh 

(7) Pascal Lamy, predseda skupiny na 

vysokej úrovni o budúcom využívaní 

frekvenčného pásma 470 – 790 MHz, vo 

svojej správe pre Komisiu (ďalej len 

„Lamyho správa“)22 odporučil, aby sa 

frekvenčné pásmo 700 MHz sprístupnilo 

na bezdrôtové širokopásmové pripojenie 

do roku 2020 (± dva roky). Pomohlo by sa 

tým dosiahnuť cieľ dlhodobej regulačnej 

predvídateľnosti pre DVT-B, pokiaľ ide o 

prístup k frekvenčnému pásmu do 700 

MHz do roku 2030, aj keď táto otázka by 

sa mala do roku 2025 ešte preskúmať. V 

Lamyho správe sa takisto odporučila 

vnútroštátna flexibilita vo využívaní 

spektra vo frekvenčnom pásme do 700 

MHz, ktoré je obmedzené na režim 

zostupného prepojenia. Obmedzenie na 

režim zostupného prepojenia znamená 

obmedzenie všetkých prenosov v 

bezdrôtovom systéme, bez ohľadu na jeho 

technológiu, na jednosmerný prenos zo 

staníc centrálnej infraštruktúry, napríklad 

televízneho vysielača alebo základnej 

stanice mobilnej siete, do prenosných alebo 

mobilných terminálov, napríklad 

televíznych prijímačov alebo mobilných 

telefónov. 

(7) Pascal Lamy, predseda skupiny na 

vysokej úrovni o budúcom využívaní 

frekvenčného pásma 470 – 790 MHz, vo 

svojej správe pre Komisiu (ďalej len 

„Lamyho správa“)22 odporučil, aby sa 

frekvenčné pásmo 700 MHz sprístupnilo 

na bezdrôtové širokopásmové pripojenie 

do roku 2020 (± dva roky). Pomohlo by sa 

tým dosiahnuť cieľ dlhodobej regulačnej 

predvídateľnosti pre DVT-B, pokiaľ ide o 

prístup k frekvenčnému pásmu do 700 

MHz do roku 2030, aj keď táto otázka by 

sa mala do roku 2025 ešte preskúmať. V 

Lamyho správe sa takisto odporučilo 

preskúmať flexibilitu vo využívaní spektra 

vo frekvenčnom pásme do 700 MHz, ktoré 

je obmedzené na režim zostupného 

prepojenia. Obmedzenie na režim 

zostupného prepojenia znamená 

obmedzenie všetkých prenosov v 

bezdrôtovom systéme, bez ohľadu na jeho 

technológiu, na jednosmerný prenos zo 

staníc centrálnej infraštruktúry, napríklad 

televízneho vysielača alebo základnej 

stanice mobilnej siete, do prenosných alebo 

mobilných terminálov, napríklad 

televíznych prijímačov alebo mobilných 

telefónov. 

__________________ __________________ 

22Správa Pascala Lamyho je dostupná na 

adrese: https://ec.europa.eu/digital-

agenda/en/news/report-results-work-high-

level-group-future-use-uhf-band. 

22 Správa Pascala Lamyho je dostupná na 

adrese: https://ec.europa.eu/digital-

agenda/en/news/report-results-work-high-

level-group-future-use-uhf-band. 

Odôvodnenie 

V Lamyho správe sa odporúča preštudovať harmonizované scenáre na úrovni EÚ, na základe 

ktorých je možná koexistencia tradičných vysielacích služieb v pásme 470 – 694 MHz s 

ďalšími službami elektronickej komunikácie obmedzenými na režim zostupného pripojenia 

(t. j. jednosmernými). 
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Pozmeňujúci návrh  7 

Návrh rozhodnutia 

Odôvodnenie 8 

 

Text predložený Komisiou Pozmeňujúci návrh 

8) Skupina pre politiku rádiového 

frekvenčného spektra (RSPG) vo svojom 

stanovisku k dlhodobej stratégii budúceho 

využívania frekvenčného pásma 470 – 790 

MHz v Únii (ďalej len „stanovisko skupiny 

RSPG“) odporučila prijať v celej Únii 

koordinovaný prístup, aby sa frekvenčné 

pásmo 700 MHz sprístupnilo na skutočné 

využívanie služieb bezdrôtovej 

širokopásmovej elektronickej komunikácie 

do konca roku 2020. Bolo by to spojené so 

zabezpečením dlhodobej dostupnosti 

pásma do 700 MHz na poskytovanie 

audiovizuálnych mediálnych služieb 

obmedzených na režim zostupného 

prepojenia do roku 2030. Skupina RSPG 

odporúča predovšetkým zaviesť flexibilitu 

tak, aby bolo frekvenčné pásmo do 700 

MHz možné využívať aj na služby 

bezdrôtovej širokopásmovej elektronickej 

komunikácie obmedzenej na režim 

zostupného prepojenia. 

(8) Skupina pre politiku rádiového 

frekvenčného spektra (RSPG) vo svojom 

stanovisku k dlhodobej stratégii budúceho 

využívania frekvenčného pásma 470 – 790 

MHz v Únii (ďalej len „stanovisko skupiny 

RSPG“) odporučila prijať v celej Únii 

koordinovaný prístup, aby sa frekvenčné 

pásmo 700 MHz sprístupnilo na skutočné 

využívanie služieb bezdrôtovej 

širokopásmovej elektronickej komunikácie 

do konca roku 2022. Bolo by to spojené so 

zabezpečením dlhodobej dostupnosti 

pásma do 700 MHz na terestriálne 

vysielanie a využívanie bezdrôtových 

zvukových zariadení PMSE aspoň do 

konca roku 2030. Skupina RSPG uznáva 

význam platformy DVB-T a potrebu 

zabezpečiť istotu pre investície do 

infraštruktúry vysielacích služieb. 

Skupina RSPG preto odporúča, aby 

frekvenčné pásmo 470 – 694 MHz zostalo 

v najbližšej budúcnosti dostupné pre 

DVB-T, a to aspoň do konca roku 2030. 

 

Pozmeňujúci návrh  8 

Návrh rozhodnutia 

Odôvodnenie 12 

 

Text predložený Komisiou Pozmeňujúci návrh 

(12) V súlade s článkami 9 a 9a 

smernice 2002/21/ES by členské štáty mali 

vo frekvenčnom pásme do 700 MHz 

uplatňovať flexibilný prístup a ak je to 

možné, povoliť zavedenie alternatívneho 

jednosmerného využívania obmedzeného 

na režim zostupného prepojenia, 

napríklad na terestriálne služby 

bezdrôtovej širokopásmovej elektronickej 

komunikácie, v súlade s vnútroštátnymi 

vypúšťa sa 



 

PE578.762v02-00 10/19 AD\1094424SK.doc 

SK 

potrebami distribúcie audiovizuálnych 

mediálnych služieb pre široké publikum. 

Pri povoľovaní využívania terestriálnych 

služieb bezdrôtovej širokopásmovej 

elektronickej komunikácie obmedzených 

na režim zostupného prepojenia vo 

frekvenčnom pásme do 700 MHz by 

členské štáty mali zabezpečiť, že takéto 

využívanie neovplyvní využívanie pásma 

do 700 MHz na terestriálne digitálne 

vysielanie v susedných členských štátoch, 

ako je stanovené v dohode uzavretej na 

Regionálnej konferencia o 

rádiokomunikácii z roku 200625. 

__________________  

25 Regionálna konferencia o 

rádiokomunikácii venovaná otázke 

plánovania služby digitálneho 

terestriálneho vysielania v častiach 

regiónov 1 a 3 vo frekvenčných pásmach 

174 – 230 MHz a 470 – 862 MHz (RRC-

06) v Ženeve. 

 

 

Pozmeňujúci návrh  9 

Návrh rozhodnutia 

Odôvodnenie 13 

 

Text predložený Komisiou Pozmeňujúci návrh 

(13) V každom prípade by sa malo 

využívanie spektra vo frekvenčnom pásme 

470 – 694 MHz najneskôr do roku 2025 na 

úrovni Únie posúdiť.  V tomto posúdení by 

sa malo zohľadniť aj preskúmanie tohto 

frekvenčného pásma plánované na 

Svetovú rádiokomunikačnú konferenciu v 

roku 2023. Zmeny vo využívaní 

frekvenčného pásma do 700 MHz by mali 

zohľadňovať aj technologický rozvoj, 

správanie spotrebiteľov, význam 

pokračujúceho poskytovania bezplatných 

televíznych služieb26 a spoločenských, 

ekonomických a kultúrnych cieľov 

všeobecného záujmu. V tejto súvislosti sú 

potrebné štúdie o technických a 

regulačných podmienkach pre koexistenciu 

(13) Využívanie spektra vo 

frekvenčných pásmach 470 – 960 MHz by 

sa malo najneskôr do roku 2025 na úrovni 

Únie posúdiť. V tomto posúdení by sa mali 

zohľadniť aj preskúmania týchto 

frekvenčných pásiem s ohľadom na 

Svetovú rádiokomunikačnú konferenciu v 

roku 2023. Každá možnosť využívania 

frekvenčného pásma do 700 MHz po roku 

2030 by mala zohľadňovať aj 

technologický rozvoj, správanie 

spotrebiteľov, význam pokračujúceho 

poskytovania bezplatných televíznych 

služieb26 a spoločenských, ekonomických a 

kultúrnych cieľov všeobecného záujmu. V 

tejto súvislosti sú potrebné štúdie o 

technických a regulačných podmienkach 
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súčasných a nových spôsobov využívania 

spektra vo frekvenčnom pásme do 700 

MHz. Týmto by sa zabezpečila súdržnosť 

medzi prístupmi jednotlivých členských 

štátov k flexibilnému a efektívnemu 

využívaniu frekvenčného spektra a 

umožnili by sa opatrenia pre technickú 

harmonizáciu využitia spektra a 

koexistenciu v tomto pásme. Takéto štúdie 

a opatrenia sa môžu vypracovať v súlade 

s rozhodnutím č. 676/2002/ES. 

pre koexistenciu súčasných a nových 

spôsobov využívania spektra vo 

frekvenčnom pásme do 700 MHz. 

__________________ __________________ 

26V zmysle smernice Európskeho 

parlamentu a Rady 2010/13/EÚ (smernica 

o audiovizuálnych mediálnych službách). 

26V zmysle smernice Európskeho 

parlamentu a Rady 2010/13/EÚ (smernica 

o audiovizuálnych mediálnych službách). 

 

Pozmeňujúci návrh  10 

Návrh rozhodnutia 

Odôvodnenie 14 

 

Text predložený Komisiou Pozmeňujúci návrh 

14) Členské štáty by mali prijať 

súdržné národné plány, ktorými sa uľahčí 

využívanie frekvenčného pásma 700 MHz 

na terestriálne služby bezdrôtovej 

širokopásmovej elektronickej komunikácie 

a zároveň zabezpečí kontinuita služieb 

televízneho vysielania, ktoré toto pásmo 

opustia. Po prijatí týchto plánov by ich 

mali členské štáty oznámiť transparentným 

spôsobom v rámci celej Únie. Plány by 

mali zahŕňať opatrenia a lehoty na 

prerozdeľovanie frekvencií, technický 

vývoj siete a zariadení koncových 

užívateľov, koexistenciu medzi rádiovým a 

nerádiovým zariadením, existujúce a nové 

režimy udeľovania povolení a informácie o 

možnosti ponúknuť náhradu za náklady na 

prechod, ak by takéto náklady vznikli, s 

cieľom vyhnúť sa, okrem iného, nákladom 

pre koncových užívateľov. V prípade, že 

členské štáty majú v úmysle zachovať 
DVT-B, mali by vo svojich plánoch 

venovať osobitnú pozornosť uľahčeniu 

modernizácie vysielacích zariadení v 

(14) Členské štáty by mali prijať 

súdržné národné plány, ktorými sa uľahčí 

využívanie frekvenčného pásma 700 MHz 

na terestriálne služby bezdrôtovej 

širokopásmovej elektronickej komunikácie 

a zároveň zabezpečí kontinuita služieb 

televízneho vysielania, ktoré toto pásmo 

opustia. Po prijatí týchto plánov by ich 

mali členské štáty oznámiť transparentným 

spôsobom v rámci celej Únie. Plány by 

mali zahŕňať opatrenia a lehoty na 

prerozdeľovanie frekvencií, technický 

vývoj siete a zariadení koncových 

užívateľov, koexistenciu medzi rádiovým a 

nerádiovým zariadením, existujúce a nové 

režimy udeľovania povolení, mechanizmy 

na zabránenie škodlivému rušeniu 

používateľov spektra v susedných 

pásmach a informácie o možnosti 

ponúknuť náhradu za náklady na prechod s 

cieľom vyhnúť sa, okrem iného, nákladom 

pre koncových užívateľov a vysielacie 

spoločnosti. V rámci týchto náhrad by sa 

mala venovať osobitná pozornosť 
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prospech technológií účinnejšie 

využívajúcich spektrum, ako sú pokročilé 

video formáty (napr. HEVC) alebo 

technológie na prenos signálu (napr. DVB-

T2). 

špecifickým potrebám MSP a 

začínajúcich podnikov vzhľadom na ich 

odlišné finančné možnosti. Pokiaľ ide o 
DVT-B, v plánoch by sa mala v prípade 

potreby venovať osobitná pozornosť 

modernizácii vysielacích zariadení v 

prospech technológií účinnejšie 

využívajúcich spektrum, ako sú pokročilé 

video formáty alebo technológie na prenos 

signálu pri dodržiavaní zásady 

technologickej neutrality. 

Odôvodnenie 

Mali by sa vytvoriť opatrenia na zabránenie škodlivému rušeniu. Členské štáty by tiež mali 

zabezpečiť dostupnosť dostatočného množstva finančných prostriedkov na pokrytie nákladov 

vysielacích služieb na prechod do pásma do 700 MHz, ako aj nákladov spojených s 

opatreniami na obmedzenie rušenia týchto služieb. 

 

Pozmeňujúci návrh  11 

Návrh rozhodnutia 

Odôvodnenie 15 

 

Text predložený Komisiou Pozmeňujúci návrh 

(15) Rozsah a mechanizmus prípadného 

odškodnenia za dokončenie prechodu vo 

využívaní frekvenčného spektra v pásme 

470 – 790 MHz by sa mali analyzovať v 

súlade s príslušnými vnútroštátnymi 

ustanoveniami, ako je stanovené v článok 

14 smernice 2002/20/ES , a musia byť v 

súlade s ustanoveniami článkov 107 a 108 

ZFEÚ. 

(15) Rozsah a mechanizmus prípadného 

odškodnenia za dokončenie prechodu vo 

využívaní frekvenčného spektra v pásme 

694 – 790 MHz by sa mali analyzovať v 

súlade s príslušnými vnútroštátnymi 

ustanoveniami, ako je stanovené v článku 

14 smernice Európskeho parlamentu a 

Rady 2002/20/ES27, a musia byť v súlade s 

ustanoveniami článkov 107 a 108 ZFEÚ. 

__________________ __________________ 

27Smernica 2002/20/ES Európskeho 

parlamentu a Rady zo 7. marca 2002 o 

povolení na elektronické komunikačné 

sieťové systémy a služby (smernica o 

povolení) (Ú. v. ES L 108, 24.4.2002, s. 

21). 

27Smernica 2002/20/ES Európskeho 

parlamentu a Rady zo 7. marca 2002 o 

povolení na elektronické komunikačné 

sieťové systémy a služby (smernica o 

povolení) (Ú. v. ES L 108, 24.4.2002, s. 

21). 

Odôvodnenie 

V tomto návrhu by sa mal prechod vo využívaní spektra týkať len frekvenčného pásma 694 – 

790 MHz („700 MHz pásmo“), nie však frekvenčného pásma 470 – 694 MHz („pásmo do 
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700 MHz“). (Vypustenie možnosti „flexibility“: pozri pozmeňujúci návrh týkajúci sa 

vypustenia článku 4). 

Pozmeňujúci návrh  12 

Návrh rozhodnutia 

Odôvodnenie 16 

 

Text predložený Komisiou Pozmeňujúci návrh 

16) Keďže cieľ tohto rozhodnutia, a to 

zabezpečenie koordinovanej zmeny 

využívania frekvenčného spektra v pásme 

470 – 790 MHz v Únii podľa spoločných 

cieľov, nemožno uspokojivo dosiahnuť na 

úrovni jednotlivých členských štátov, a z 

dôvodov ich rozsahu a dôsledkov ich preto 

možno lepšie dosiahnuť na úrovni Únie, 

Únia môže prijať opatrenia v súlade so 

zásadou subsidiarity podľa článku 5 

Zmluvy o Európskej únii.  V súlade so 

zásadou proporcionality podľa uvedeného 

článku toto rozhodnutie neprekračuje 

rámec nevyhnutný na dosiahnutie tohto 

cieľa, 

(16) Keďže cieľ tohto rozhodnutia, a to 

zabezpečenie koordinovanej zmeny 

využívania frekvenčného spektra v pásme 

694 – 790 MHz v Únii podľa spoločných 

cieľov, nemožno uspokojivo dosiahnuť na 

úrovni jednotlivých členských štátov, a z 

dôvodov ich rozsahu a dôsledkov ich preto 

možno lepšie dosiahnuť na úrovni Únie, 

Únia môže prijať opatrenia v súlade so 

zásadou subsidiarity podľa článku 5 

Zmluvy o Európskej únii.  V súlade so 

zásadou proporcionality podľa uvedeného 

článku toto rozhodnutie neprekračuje 

rámec nevyhnutný na dosiahnutie tohto 

cieľa. 

Odôvodnenie 

V tomto návrhu by sa mal prechod vo využívaní spektra týkať len frekvenčného pásma 694 – 

790 MHz („700 MHz pásmo“), nie však frekvenčného pásma 470 – 694 MHz („pásmo do 

700 MHz“). (Vypustenie možnosti „flexibility“: pozri pozmeňujúci návrh týkajúci sa 

vypustenia článku 4). 

Pozmeňujúci návrh  13 

Návrh rozhodnutia 

Článok 1 – odsek 1 

 

Text predložený Komisiou Pozmeňujúci návrh 

(1) Členské štáty do 30. júna 2020 

povolia využívanie frekvenčného pásma 

790 MHz – 694 MHz na terestriálne 

systémy schopné poskytovať služby 

bezdrôtovej širokopásmovej elektronickej 

komunikácie len za harmonizovaných 

technických podmienok stanovených 

Komisiou podľa článku 4 rozhodnutia 

676/2002/ES. V prípade potreby vykonajú 

(1) Členské štáty do 31. decembra 

2022 povolia využívanie frekvenčného 

pásma 790 – 694 MHz na terestriálne 

systémy schopné poskytovať služby 

bezdrôtovej širokopásmovej elektronickej 

komunikácie len za harmonizovaných 

technických podmienok stanovených 

Komisiou podľa článku 4 rozhodnutia 

676/2002/ES. V prípade potreby vykonajú 
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členské štáty proces udeľovania povolení 

alebo zmenu príslušných existujúcich práv 

na využívanie frekvenčného spektra v 

súlade so smernicou 2002/20/ES, aby toto 

využívanie umožnili. 

členské štáty proces udeľovania povolení 

alebo zmenu príslušných existujúcich práv 

na využívanie frekvenčného spektra v 

súlade so smernicou 2002/20/ES, aby toto 

využívanie umožnili. 

Odôvodnenie 

Niektoré členské štáty už buď začali, alebo plánujú prerozdeľovať 700 MHz pásmo a iné zase 

majú licenčné spektrum v 700 MHz pásme vyhradené na vysielanie aj po roku 2020. Preto je 

potrebné predĺžiť lehotu do konca roka 2022 v súlade s odporúčaniami skupiny RSPG 

uvedenými v jej stanovisku z roku 2015 a s Lamyho správou, aby sa zabezpečilo, že určité 

členské štáty budú mať dosť času prispôsobiť sa. 

Pozmeňujúci návrh  14 

Návrh rozhodnutia 

Článok 2  

 

Text predložený Komisiou Pozmeňujúci návrh 

Členské štáty do 30. júna 2022 povolia 

prevod alebo prenájom práv na využívanie 

frekvenčného spektra na služby 

elektronickej komunikácie vo frekvenčnom 

pásme 694 – 790 MHz. 

Členské štáty do 31. decembra 2024 

povolia prevod alebo prenájom práv na 

využívanie frekvenčného spektra na služby 

elektronickej komunikácie vo frekvenčnom 

pásme 694 – 790 MHz. 

Odôvodnenie 

Lehota sa predĺžila o dva roky, aby bola v súlade s predĺženou lehotou na prerozdelenie 

700 MHz pásma (pozri pozmeňujúci návrh týkajúci sa článku 1 ods. 1). 

Pozmeňujúci návrh  15 

Návrh rozhodnutia 

Článok 3 – odsek 2 

 

Text predložený Komisiou Pozmeňujúci návrh 

Na tento účel členské štáty posúdia a 

konzultujú potrebu pripojiť podmienky k 

právam na využívanie frekvencií vo 

frekvenčnom pásme 694 – 790 MHz. 

vypúšťa sa 

Pozmeňujúci návrh  16 

Návrh rozhodnutia 

Článok 4 
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Text predložený Komisiou Pozmeňujúci návrh 

Článok 4 vypúšťa sa 

(1) Členské štáty v závislosti od 

vnútroštátnych potrieb zabezpečia 

dostupnosť frekvenčného pásma 470 – 

694 MHz alebo jeho častí na terestriálne 

poskytovanie audiovizuálnych mediálnych 

služieb širokej verejnosti vrátane 

bezplatnej televízie a na využívanie 

bezdrôtovými zvukovými zariadeniami 

PMSE. Členské štáty zabezpečia, aby 

žiadne iné využívanie frekvenčného 

pásma 470 – 694 MHz na ich území 

nespôsobovalo škodlivé rušenie 

terestriálneho poskytovania 

audiovizuálnych mediálnych služieb v 

susednom členskom štáte. 

 

(2) Ak členské štáty povolia využívanie 

frekvenčného spektra v pásme 694 MHz – 

470 MHz pre terestriálne systémy schopné 

poskytovať elektronické komunikačné 

služby iné než siete televízneho vysielania, 

obmedzí sa takéto využívanie len na režim 

zostupného prepojenia. Takýmto 

využívaním nebudú dotknuté povinnosti 

vyplývajúce z medzinárodných dohôd a z 

práva Únie. 

 

Odôvodnenie 

Takzvaná „flexibilita“ by sa mala z návrhu vypustiť a pásmo do 700 MHz by sa malo naďalej 

využívať na digitálne vysielanie, a to aspoň do konca roku 2030. 

Pozmeňujúci návrh   17 

Návrh rozhodnutia 

Článok 5 – odsek 1 

 

Text predložený Komisiou Pozmeňujúci návrh 

Členské štáty do 30. júna 2017 prijmú a 

zverejnia svoje národné plány a 

harmonogramy (ďalej len „národný plán“) 

týkajúce sa plnenia povinností 

vyplývajúcich z článkov 1 a 4 tohto 

rozhodnutia. 

Členské štáty do 30. júna 2018 prijmú a 

zverejnia svoje národné plány a 

harmonogramy (ďalej len „národný plán“) 

týkajúce sa plnenia povinností 

vyplývajúcich z článkov 1 a 4 tohto 

rozhodnutia. 
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Pozmeňujúci návrh   18 

Návrh rozhodnutia 

Článok 5 – odsek 1 a (nový) 

 

Text predložený Komisiou Pozmeňujúci návrh 

 Členské štáty zabezpečia včasnú 

dostupnosť dostatočných prostriedkov na 

pokrytie nákladov na prechod, ako aj 

nákladov spojených s opatreniami 

potrebnými na obmedzenie rušenia 

vysielacích služieb. 

 

Pozmeňujúci návrh  19 

Návrh rozhodnutia 

Článok 5 – odsek 2 b (nový) 

 

Text predložený Komisiou Pozmeňujúci návrh 

 Členské štáty v spolupráci s Komisiou 

prijmú potrebné technické a regulačné 

opatrenia na zabránenie škodlivému 

vplyvu rušenia spôsobeného službami 

elektronickej komunikácie vo 

frekvenčnom pásme 694 – 790 MHz na 

vysielanie a služby PMSE v pásme do 694 

MHz. 

Odôvodnenie 

Praktické skúsenosti z uvoľňovania 800 MHz pásma ukázali, že vysielacie služby v susedných 

pásmach boli vystavené rušeniu. Preto je zásadne dôležité vykonať opatrenia na zabránenie 

škodlivému vplyvu rušenia spôsobeného službami elektronickej komunikácie vo frekvenčnom 

pásme 694 – 790 MHz na vysielanie a služby PMSE v pásme do 694 MHz. 

Pozmeňujúci návrh  20 

Návrh rozhodnutia 

Článok 6 – odsek -1 (nový) 

 

Text predložený Komisiou Pozmeňujúci návrh 

 -1. Členské štáty zabezpečia 
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dostupnosť frekvenčného pásma 470 –

 694 MHz pre terestriálne vysielanie 

vrátane bezplatných televíznych služieb a 

pre využívanie bezdrôtových zvukových 

zariadení PMSE najneskôr do 

31. decembra 2030, pričom zohľadnia 

zásadu technologickej neutrality. Takéto 

použitie je v súlade s právom Únie a 

povinnosťami vyplývajúcimi z 

medzinárodných dohôd. 

Odôvodnenie 

Je zásadne dôležité, aby frekvenčné pásmo 470 – 694 MHz zostalo v najbližšej budúcnosti 

dostupné pre DVB-T, a to aspoň do roku 2030, vzhľadom na pretrvávajúci význam platformy 

DVB-T pri dosahovaní vnútroštátnych a európskych cieľov v oblasti audiovizuálnej politiky, 

ako sú sociálna súdržnosť, pluralita médií a kultúrna rozmanitosť. To možno dosiahnuť 

konkrétne pomocou modelu voľného vysielania, ktorý podporuje duálny systém, v rámci 

ktorého spolu existujú verejnoprávne vysielanie a komerční poskytovatelia televíznych 

služieb. 

Pozmeňujúci návrh  21 

Návrh rozhodnutia 

Článok 6 – odsek 1 

 

Text predložený Komisiou Pozmeňujúci návrh 

Komisia v spolupráci s členskými štátmi 

uskutoční do 1. januára 2025 posúdenie a 

Rade a Parlamentu predloží správu o 

vývoji v oblasti využívania frekvenčného 

pásma 470 – 694 MHz, pričom zohľadní 

spoločenské, ekonomické, kultúrne a 

technologické aspekty, ktoré sa podľa 

článkov 1 a 4 týkajú využívania tohto 

pásma. V správe sa posúdi, či je potrebné 

využívanie frekvenčného pásma 470 – 694 

MHz alebo jeho časti v Únii zmeniť.  

Komisia v spolupráci s členskými štátmi 

uskutoční do 31. decembra 2025 posúdenie 

a Rade a Parlamentu predloží správu o 

vývoji v oblasti využívania frekvenčného 

pásma 470 – 960 MHz, pričom zohľadní 

spoločenské, ekonomické, kultúrne a 

technologické aspekty, ktoré sa podľa 

článku 1 týkajú využívania tohto pásma. V 

správe sa posúdi, či je potrebné využívanie 

frekvenčného pásma 470 – 960 MHz alebo 

jeho časti v Únii zmeniť.  Pri uvažovaní o 

akejkoľvek možnosti využívania 

frekvenčného pásma 470 – 694 MHz po 

roku 2030 treba tiež náležite zohľadniť 

aspekty, ako sú požiadavky, technologický 

pokrok, správanie spotrebiteľov, význam 

poskytovania televíznych služieb v rámci 

voľného vysielania a viaceré spoločenské, 

politické, kultúrne a hospodárske 

všeobecné záujmy. 
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Odôvodnenie 

Posúdenie, ktoré sa má uskutočniť do konca roku 2025, by sa nemalo týkať len využívania 

frekvenčného spektra v pásme do 700 MHz, ale aj vo vyšších pásmach až do 960 MHz. To by 

umožnilo zmerať efektívnosť využívania spektra zo strany vysielacích spoločností, ako aj 

poskytovateľov mobilných služieb. Každé iné využívanie pásma do 700 MHz by sa malo 

najprv dôkladne posúdiť, pričom by sa mali zohľadniť viaceré aspekty. 
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